
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 2. marts 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 984
Ministeren bragte havbrugenes manglende placeringstilladelser og Kammeradvokatens
undersøgelse af dette i spil i forbindelse med ministerens besvarelse af samrådsspørgs-
mål AA i åbent samråd den 20. januar 2021. Kan ministeren bekræfte, at Kammeradvo-
katen konkluderer, at ”sagsbehandlingen af placeringstilladelser til eksisterende havbrug
har været mangelfuld”, ”har været kendetegnet ved en meget lav grad af skriftlighed
og en mangel på dokumentation”, ”at udkast til placeringstilladelserne ikke har været
forelagt flere medarbejdere, før afgørelserne er blevet truffet”, at der ikke har forelagt
”et skriftligt administrationsgrundlag eller andre redskaber, der systematisk sikrer kvalitet
i sagsbehandlingen”, ”at habitatdirektivet først blev implementeret i dansk ret” i 2018
”selvom implementeringsfristen for habitatdirektivet i dansk ret var den 10. juni 1994”, og
at ”fejladministrationen af habitatreglerne på dette område fortsatte, efter at reglerne var
implementeret i fiskeriloven” – med andre ord; at det primært er forvaltningen, der har
begået en lang række fejl, herunder fejlimplementering af EU-lovgivning, der er grund til
de manglende placeringstilladelser?

Svar bedes sendt elektronisk til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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